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Birgit Pedersen              Jacob H. Høggaard Afbud 

Claus Christensen         Mette H. H. Petermann 

Margit Knudsen            Irene Nielsen Afbud 

Karin Fredskild             Jørgen Poulsen Afbud 

Thomas Michaelsen      Ellen Christensen 

Tommy Petermann       Jette Thomsen 

Mette H. Høggard         Frederik Christensen 

Marie Nielsen                Mikkel Øtoft Afbud 

Carina Saatterup           Jes Saatterup Afbud 

Ivan Lauridsen 

  

EMNER PÅ DAGSORDENEN 

PUNKT 1: NEDSÆTTELSE AF ARBEJDSGRUPPER I OMRÅDEFORNYELSEN | TILDELT TID: 

30 MIN 

- Gennemgang v/ Birgit af områdefornyelsen  

o Formål – kommunen ønsker at understøtte den positive udvikling og det sammenhold der 

er kommet på øen. 

o Budget - der er bevilliget 11.5 mil til områdefornyelsen. Indtil videre er der brugt penge på 

Bålstativ og plast kopper og pigsten samt belægning omkring Brugsen. 

o Organisation – pengene er fordelt og øremærket grupperne. 

o Tidsplan – løber til udgangen af 2026 

- Fastsættelse af de 4 arbejdsgrupper = gul markering er gruppe tovholder 

o Tværgående projektgruppe er Claus og Tommy 

o Fællesskaber: Thomas, Mette P, Mette H, Carina, Frederik.  

o Beboerhus: Karin, Jesper, Ivan, Tommy, Jette 

o Trafikal aflastning: Jacob, Claus, Birgit, Tommy, Frederik 

o Mødesteder og stier: Karin, Niels Christian, Claus, Mikkel, Jes 

- Enighed om, at grupperne skal i gang hurtigst muligt. 

- Mette P kontakter Kommunen – Steen og Mikkel med disse grupper samt mødedatoer. 

- Alle bliver tilknyttet områdefornyelsens Google Drev. 

- Udover pengene til Områdefornyelsen har Nationalparken 3,4 millioner fra Nordea projekt 

velkommen til Nationalpark Vadehavet. Pengene skal bruges inden november 2023.  

PUNKT 2: FREMTIDIGT SAMARBEJDE | TILDELT TID:  30 MIN 

- Hvor og hvordan kan vi med fordel samarbejde 

- Fest - Mandø festen, finde faste hjælpere til konkrete opgaver. 



Side 2 

- Husråd på Midtvej 7 – først når hele beboerhusprojektet er færdigt 

- Legepladsens venner – gruppe der kan hjælpe med vedligehold samt tømme skraldespande 

- Bruge Nyhedsbrevet til at efterlyse hjælp – Så hjælperne kommer udefra og ikke kun 

bestyrelsesmedlemmer. 

- Mølle venner – møllen har brug for at etablere en gruppe, med folk uden for bestyrelsen, til 

vedligehold og drift. 

- Punktet skal være et tilbagevendende punkt på fællesmøder 

PUNKT 3: MEDLEMS HVERVNING | TILDELT TID:  20 MIN 

- Hvordan oplyser vi vores medlemmer om forskellen på de 2 foreninger og hvad foreningerne hver 

især repræsenterer. 

- Det skal illustreres og synliggøres, hvad forskellen er 

- Thomas kommer med et udkast til, hvad de forskellige foreninger står, for og hvad er deres 

formål. 

- Mandøforeningen vil gerne skrive hvad de tænker de står for – dette gøres snarest og videregives 

til Thomas. 

- Der skal skrives ned, hvilket aktiver der er i foreningerne f.eks. Møllen mv. 

- Dialog om hvordan vi oplyser om alle foreninger på øen – vi skal først være skarp på, hvad vores 

egne 2 foreninger står for. 

- Punktet tages op igen på næste fællesmøde. 

PUNKT 4: KOMMUNIKATION | TILDELT TID:  30 MIN 

- Hvordan bruger vi medier som 

o Facebook – Fælles Facebook, ændrer navnet, så den viser at det er en fælles side. Fortælle 

den gode historie. 

o Instagram – Marie vil gerne med på Instagram 

o Hjemmeside – Måske nogen unge som gerne vil med ind over for at gøre den lidt mere 

spændende. Beskrive de forskellige foreninger på hjemmesiden. Mere historie om Mandø, 

Hjemmesiden må gerne være lidt mere afvekslende. Møde med Willi, Jette og Mette P går 

videre med dette. 

o Mandø posten – Fortæller om hvad der er sket og gengive historierne. Gengiv gerne de nye 

revysange i Mandøposten.  

o Nyhedsbrev – Mandøforeningen informerer sine medlemmer om, at de skal sende deres 

mailadresse til fællesrådet, hvis de ønsker at modtage dette samt informerer om 

medlemskab i Mandø fællesråd. Mette H og Mette P laver et skriv til Unioo 

o En person (er) som vil kommunikere øen ud ad til. Tager dette op igen til kommende møde. 

PUNKT 5: MIDTVEJ 7 | TILDELT TID: 30 MIN  
 

- Der er indleveret byggeansøgning på stalden i uge 28 

- Nationalparken - 400.000 kr. til gulvet i laden, dette skal være færdig i indeværende år. 

- LAG – 418.000 

- Norlys – ca. 144.000 – til udearealerne 

- Møde snarest med en bagvendt mødekalender fra november, så pengene fra NP når at blive brugt.  

- Møde med EK d. 7. september 

- Udvendige døre, belysning mv. på udearealerne skal tegnes hurtigst muligt. 

- Forsikringerne er på plads. 



Side 3 

- Birgit gør opmærksom på, at Bygningskultur udvalget kan inddrages ifm. Klimaskærmen på 

Beboerhuset. 

 

PUNKT 6: DATO FOR NYT BESTYRELSESMØDE | TILDELT TID: 5 MIN  
 

- 21. oktober kl. 14.00 på Mandø – Mette P indkalder 

 

PUNKT 7: EVT. | TILDELT TID: 5 MIN  
 

- Infostander ved Brugsen er opsat af Landdistrikternes Fællesråd, skal fjernes da den ikke virker 

- Der ønskes Infoskilte om Midtvej 7, beskrivelse af projektet og fondspenge – Den tværgående 

projektgruppe tager dette med til EK. 

- Genbrugsstation – der arbejdes med et forslag fra EK, bestyrelserne taler om fordele og ulemper 

ved forskellige mulige placeringer. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


